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Paikalla 

Helsingin vanhusneuvosto 

Espoon vanhusneuvosto 

Vantaan vanhusneuvosto 

Turun vanhusneuvosto 

Tampereen vanhusneuvosto 

 

 

Kuusikko vanhusneuvostot kiittävät mahdollisuudesta tulla kuulluksi keskipitkän aikavälin 

ilmastopolitiikan suunnitelmasta. 

 

 

Kulutuksen hiilijalanjälki 

Vanhusneuvostot nostivat kommenteissaan esille huomioina hiilijalanjäljen laskentatavan. 

laskentaanko hiilijalanjälki vasta Suomessa vai huomioidaanko laskentatavassa mahdollinen 

alkuperämaa ja alkuperämaasta alkava tuotantoprosessi. Neuvostot toivat esille Suomen 

valtiolle tyypilliset pitkät välimatkat, jonka myötä tietyissä maakunnissa julkisen liikenteen 

varassa oleminen haastavaa. Neuvostot nostivat esille kysymyksen akkujen 

hiilineutraaliuudesta.  

Kulutuksen osalta vanhusneuvostot nostivat esille tiedottamisen merkityksen ekologisiin 

kulutusvalintoihin viestimisessä. Esille nostettiin painetun tiedon sekä radioviestinnän 

merkitys, koska vanhusväestön digitaaliset valmiudet eivät kaikilta osin hyvät ja kaikille 

vanhuksia ei ole esimerkiksi tietokonetta, jonka myötä mahdollisuutta päästä internettiin.   

Kolmantena huomiona vanhusneuvostot nostivat esille rakentamisen ja kierrätyksen 

merkityksen. Vanhusneuvostot painottivat, että kaavoituksen merkitystä osana 

ilmastoratkaisuja, joka vaikuttaa merkittävästi kuntiin. Kierrätysratkaisuiden tukemiseksi 

vanhusneuvostot pitivät tärkeänä taloyhtiöiden tukemisen, jotka merkittävässä asemassa 

asumisen hiilijalanjäljen kannalta. Taloyhtiöiden tukemisessa nostettiin esimerkiksi 

korjausrakentamisen tukeminen, ekologisemmat kierrätysratkaisut sekä energiaratkaisut.  

Vanhusneuvostot nostivat esille myös keppi-ratkaisuna esimerkiksi roskaamisen 

sanktioimisen.   
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Liikenne 

Vanhusneuvostot kommenteissaan pitivät tärkeänä julkiseen liikenteen panostamisen. 

Raideliikenteen kehittäminen kattavammaksi sekä yleisesti julkista liikennettä. Ekologisten 

liikenneratkaisujen edistämiseksi pidettiin tärkeänä luoda erilaisia kannusteita kuten ilmainen 

joukkoliikenne sekä auton hankintatukia ekologisten autojen hankkimiseksi.  

Kevyen liikenteen kysymyksessä vanhusneuvostot pitivät kevyttä liikennettä vähäisenä 

ratkaisuna, sillä vanhusväestön toimintakyvyn myötä liikkuminen tapahtuu autolla. 

Vanhusneuvostot toivat esille, että toimintakyvyn ylläpitämiseksi kuntien järjestämät 

seniorijumpat sekä uimahallialennukset ovat tehokkaampia ratkaisuja.  

Vanhusneuvostoista nostettiin esille myös mahdollinen selvitys liikkumisen tarpeista.  

 

Yhdenvertaisuusvaikutusten arviointi 

Vanhusneuvostot pitävät tärkeänä, että yhdenvertaisuusvaikutusten arvioinnissa otettaan 

huomioon myös vanhusväestöt. 

 

Muut esille nousseet asiat 

Vanhusneuvostot nostivat esille, että tulevaisuudessa tämän kaltaisia kuulemisia tulisi lisää. 

Vanhusneuvostot ilmaisivat halukkuutensa osallistua sopeutumissuunnitelmaa koskevaan 

työhön. 

 

Jatkoyhteistyötä varten yhteystietoja, ministeriöiden sähköpostit etunimi.sukunimi@gov.fi: 

Ruoka, maa- ja metsätalousministeriö, Hanna Mattila 

Sopeutuminen, maa- ja metsätalousministeriö, Kirsi Mäkinen ja Karoliina Pilli-Sihvola 

Ilmasto- ja energiastrategia, työ- ja elinkeinoministeriö, Petteri Kuuva 

Oikeudenmukaisuus, ilmastopaneeli, Annukka Vainio (@helsinki.fi), Jukka Käyhkö 

(@utu.fi) 

Esteettömyys-sääntely, ympäristöministeriö, Niina Kilpelä 

Kierrätys ja muovi, ympäristöministeriö Sirje Sten ja Taina Nikula 

 


